

Strasbourg, 13 May 2022

Ref.: JJ9359C
Tr./024-123, 030-152, 051-23, 062-74, 070-35,
073-46, 077-12, 082-15, 085-43, 086-60, 090-69,
092-58, 097-48, 098-65, 099-83, 105-101, 112-113,
141-127, 156-42, 160-45, 167-72, 173-194, 182-112,
185-121, 189-64, 191-73, 192-25, 196-88, 197-80,
198-102, 201-85, 202-26, 209-48, 211-49, 212-28, 217-50

NOTIFICATION OF DECLARATION

State: Ukraine.

Instruments: Treaties listed in the declaration.
(See Annex).

Reservations: ETS No. 24 and others Res./Decl. Ukraine.
Declarations: (See Annex)

Date of effect
of the declaration: 19 April 2022.

Notification made in accordance with the final clauses of each treaty listed in the Annex.

Copy to all member States + Argentina, Australia, Bahamas, Belarus, Benin, Bolivia, Brazil, Burkina Faso, Cabo Verde, Canada, Chile, Colombia, Congo, Costa Rica, Côte d'Ivoire, Dominican Republic, Ecuador, Ghana, Guatemala, Guinea, Holy See, Honduras, India, Israel, Japan, Kazakhstan, Korea, Mali, Mauritius, Mexico, Morocco, Mongolia, Niger, New Zealand, Panama, Paraguay, Peru, Philippines, Russian Federation, Senegal, South Africa, Sri Lanka, Tonga, Trinidad and Tobago, Tunisia, Uruguay, United States of America, Venezuela and European Union.



Annex to the letter JJ9359C dated 13 May 2022

**Reservations and Declarations
Réserves et Déclarations**

UKRAINE

Declaration contained in a Note verbale from the Permanent Representation of Ukraine, dated 18 April 2022, registered at the Secretariat General on 19 April 2022 – Or. Engl.

The Permanent Representation of Ukraine to the Council of Europe presents its compliments to the Secretary General of the Council of Europe and has the honour to convey hereby, on behalf of the Government of Ukraine, the list of international treaties concerning international cooperation within the Council of Europe, signed/ratified by Ukraine, as well as to inform about the impossibility to guarantee the implementation by the Ukrainian Side in full of its obligations under the above mentioned international treaties of Ukraine for the period of the armed aggression of the Russian Federation against Ukraine and introduction of martial law on the territory of Ukraine, until full termination of the infringement of the sovereignty, territorial integrity and inviolability of borders of Ukraine.

- European Convention on Information on Foreign Law (ETS No. 62)
- Additional Protocol to the European Convention on Information on Foreign Law (ETS No. 97)
- Convention on the Transfer of Sentenced Persons (ETS No. 112)
- Additional Protocol to the Convention on the Transfer of Sentenced Persons (ETS No. 167)
- European Convention on the Transfer of Proceedings in Criminal Matters (ETS No. 73)
- European Convention on the Supervision of Conditionally Sentenced or Conditionally Released Offenders (ETS No. 51)
- Convention on Laundering, Search, Seizure and Confiscation of the Proceeds from Crime (ETS No. 141)
- European Convention on Extradition (ETS No. 24)
- Additional Protocol to the European Convention on Extradition (ETS No. 86)
- Second Additional Protocol to the European Convention on Extradition (ETS No. 98)
- Third Additional Protocol to the European Convention on Extradition (CETS No. 209)
- Fourth Additional Protocol to the European Convention on Extradition (CETS No. 212)
- European Convention on Mutual Assistance in Criminal Matters (ETS No. 30)
- Additional Protocol to the European Convention on Mutual Assistance in Criminal Matters (ETS No. 99)
- Second Additional Protocol to the European Convention on Mutual Assistance in Criminal Matters (ETS No. 182)
- European Convention on the Suppression of Terrorism (ETS No. 90)
- European Convention on the International Validity of Criminal Judgments (ETS No. 70)
- Convention on Cybercrime (ETS No. 185)
- Additional Protocol to the Convention on cybercrime, concerning the criminalisation of acts of a racist and xenophobic nature committed through computer systems (ETS No. 189)
- Council of Europe Convention on the Prevention of Terrorism (CETS No. 196)
- Additional Protocol to the Council of Europe Convention on the Prevention of Terrorism (entry in force 01.07.2017) (CETS No. 217)
- Council of Europe Convention against Trafficking in Human Beings (CETS No. 197)
- Council of Europe Convention on Laundering, Search, Seizure and Confiscation of the Proceeds from Crime and on the Financing of Terrorism (CETS No. 198)
- European Convention on the Non-Applicability of Statutory Limitation to Crimes against Humanity and War Crimes (ETS No. 82)
- European Convention on the Exercise of Children's Rights (ETS No. 160)
- Convention on Contact concerning Children (ETS No. 192)

- Convention on the Establishment of a Scheme of Registration of Wills (ETS No. 77)
- European Convention on Recognition and Enforcement of Decisions concerning Custody of Children and on Restoration of Custody of Children (ETS No. 105)
- European Convention on the Legal Status of Children born out of Wedlock (ETS No. 85)
- Agreement on Illicit Traffic by Sea, implementing Article 17 of the United Nations Convention against Illicit Traffic in Narcotic Drugs and Psychotropic Substances (ETS No. 156)
- Council of Europe Convention on the Protection of Children against Sexual Exploitation and Sexual Abuse (CETS No. 201)
- European Convention on the Adoption of Children (Revised) (CETS No. 202)
- Council of Europe Convention on the counterfeiting of medical products and similar crimes involving threats to public health (CETS No. 211)
- Criminal Law Convention on Corruption (ETS No. 173)
- Additional Protocol to the Criminal Law Convention on Corruption (ETS No. 191)
- Civil Law Convention on Corruption (ETS No. 174)
- European Agreement on the Transmission of Applications for Legal Aid (ETS No. 92).

UKRAINE

Déclaration *consignée dans une Note verbale de la Représentation Permanente de l'Ukraine, datée du 18 avril 2022, enregistrée au Secrétariat Général le 19 avril 2022 – Or. angl.*

La Représentation Permanente de l'Ukraine auprès du Conseil de l'Europe présente ses compliments à la Secrétaire Générale du Conseil de l'Europe et a l'honneur de transmettre par la présente, au nom du Gouvernement de l'Ukraine, la liste des traités internationaux concernant la coopération internationale au sein du Conseil de l'Europe, signés/ratifiés par l'Ukraine, ainsi que d'informer de l'impossibilité de garantir l'exécution intégrale par la partie ukrainienne de ses obligations au titre des traités internationaux susmentionnés pendant la période de l'agression armée de la Fédération de Russie contre l'Ukraine et de l'introduction de la loi martiale sur le territoire de l'Ukraine, jusqu'à la cessation complète de l'atteinte à la souveraineté, à l'intégrité territoriale et à l'inviolabilité des frontières de l'Ukraine.

- Convention européenne dans le domaine de l'information sur le droit étranger (STE n° 62)
- Protocole additionnel à la Convention européenne dans le domaine de l'information sur le droit étranger (STE n° 97)
- Convention sur le transfèrement des personnes condamnées (STE n° 112)
- Protocole additionnel à la Convention sur le transfèrement des personnes condamnées (STE n° 167)
- Convention européenne sur la transmission des procédures répressives (STE n° 73)
- Convention européenne pour la surveillance des personnes condamnées ou libérées sous condition (STE n° 51)
- Convention relative au blanchiment, au dépistage, à la saisie et à la confiscation des produits du crime (STE n° 141)
- Convention européenne d'extradition (STE n° 24)
- Protocole additionnel à la Convention européenne d'extradition (STE n° 86)
- Deuxième Protocole additionnel à la Convention européenne d'extradition (STE n° 98)
- Troisième Protocole additionnel à la Convention européenne d'extradition (STE n° 209)
- Quatrième Protocole additionnel à la Convention européenne d'extradition (STE n° 212)
- Convention européenne d'entraide judiciaire en matière pénale (STE n° 30)
- Protocole additionnel à la Convention européenne d'entraide judiciaire en matière pénale (STE n° 99)
- Deuxième Protocole additionnel à la Convention européenne d'entraide judiciaire en matière pénale (STE n° 182)
- Convention européenne pour la répression du terrorisme (STE n° 90)
- Convention européenne sur la valeur internationale des jugements répressifs (STE n° 70)
- Convention sur la cybercriminalité (STE n° 185)
- Protocole additionnel à la Convention sur la cybercriminalité, relatif à l'incrimination d'actes de nature raciste et xénophobe commis par le biais de systèmes informatiques (STE n° 189)

- Convention du Conseil de l'Europe pour la prévention du terrorisme (STCE n° 196)
- Protocole additionnel à la Convention du Conseil de l'Europe pour la prévention du terrorisme (entry in force 01.07.2017) (STCE n° 217)
- Convention du Conseil de l'Europe sur la lutte contre la traite des êtres humains (STCE n° 197)
- Convention du Conseil de l'Europe relative au blanchiment, au dépistage, à la saisie et à la confiscation des produits du crime et au financement du terrorisme (STCE n° 198)
- Convention européenne sur l'imprescriptibilité des crimes contre l'humanité et des crimes de guerre (STE n° 82)
- Convention européenne sur l'exercice des droits des enfants (STE n° 160)
- Convention sur les relations personnelles concernant les enfants (STE n° 192)
- Convention relative à l'établissement d'un système d'inscription des testaments (STE n° 77)
- Convention européenne sur la reconnaissance et l'exécution des décisions en matière de garde des enfants et le rétablissement de la garde des enfants (STE n° 105)
- Convention européenne sur le statut juridique des enfants nés hors mariage (STE n° 85)
- Accord relatif au trafic illicite par mer, mettant en œuvre l'article 17 de la Convention des nations Unies contre le trafic illicite de stupéfiants et de substances psychotropes (STE n° 156)
- Convention du Conseil de l'Europe sur la protection des enfants contre l'exploitation et les abus sexuels (STCE n° 201)
- Convention européenne en matière d'adoption des enfants (révisée) (STCE n° 202)
- Convention du Conseil de l'Europe sur la contrefaçon des produits médicaux et les infractions similaires menaçant la santé publique (STCE n° 211)
- Convention pénale sur la corruption (STE n° 173)
- Protocole additionnel à la Convention pénale sur la corruption (STE n° 191)
- Convention civile sur la corruption (STE n° 174)
- Accord européen sur la transmission des demandes d'assistance judiciaire (STE n° 92).